
Art 37 vragen Lelieteelt 
 
De gevolgen van gif bij de lelieteelt voor omwonenden komen steeds vaker in het nieuws. 
Buurgemeente Sint-Michielsgestel (Berlicum) werkt voorlopig mee aan de vergunning van een loods 
voor de verwerking van lelies uit de omgeving (100 ha). Dit is aanleiding voor onze vragen.  
 
Lelieteelt kent met 114 kg pesticiden per hectare het hoogste gebruik van alle teeltsoorten in 
Nederland. Veel andere teelten komen niet boven de 15 kg uit. Dat het hier gaat om ‘toegestane 
middelen’ zegt niet zo veel, want de toelatingsprocedure voor pesticiden in Nederland bevat grote 
hiaten. Zo wordt er niet getoetst op neurologische schade op de lange termijn en wordt niet 
gekeken naar het effect van cocktails van middelen of het effect van het stapelen van middelen over 
de tijd. Het Europese Hof heeft vorige week uitgesproken dat de Nederlandse toelatingsprocedure 
niet deugt. Boeren en omwonenden worden daarom onvoldoende beschermd.  
 
Ook is aangetoond dat boeren en loonwerkers een grotere kans hebben op neurodegeneratieve 
aandoeningen (zoals de ziekte van Parkinson) en dat kinderen in de buurt van teelten met veel gif 
verminderde neurologische gedragsprestaties hebben. In Frankrijk en vanaf nu ook in Duitsland, 
wordt erkend dat Parkinson een beroepsziekte onder boeren is. Ook is aangetoond dat jongeren die 
binnen 250 meter van teelten met veel middelengebruik wonen, slechter scoren op neurologische 
toetsen.  
 
Afgelopen week waren er verder twee belangrijke kwesties rondom de lelieteelt. Zie deze links.   
 
https://scientias.nl/zorgwekkend-onderzoek-in-nederland-zijn-waarschijnlijk-inmiddels-te-weinig-insecten-
om-planten-te-bestuiven/ 
 
https://www.duurzaamnieuws.nl/rechtbank-toelating-pesticiden-door-nederland-deugt-niet/ 
 
PvdA-GroenLinks maakt zich zorgen om de lelieteelt voor omwonenden, de boeren en loonwerkers 
want ook tijdens het rooien, transport en verwerking komt er veel gif in de omgeving en uiteindelijk 
in grond- en oppervlaktewater terecht. Lelies zijn voor meer dan 90% een exportproduct en de 
lokale omgeving heeft er verder niets aan. De krimp van de veestapel zorgt ervoor dat veeteelt kan 
worden vervangen door lelie- en andere zwaar bespoten teelten. Bewoners vinden het van groot 
belang dat er zorgvuldig wordt gekeken naar een evenwichtige invulling door gemeente, agrarisch 
ondernemers en bewoners, waarbij men gezond kan wonen, werken en ondernemen. En dat dit in 
goed gesprek tot stand komt, en niet via de rechter.  
 
Als we bovenstaande in ogenschouw nemen, dan verwachten wij dat de gemeente in het kader van 
het voorzorgsbeginsel geen toestemming geeft voor lelieteelt, verwerking en opslag. Wij hebben de 
volgende vragen: 
 
1. Werkt de Gemeente Boxtel mee aan dergelijke vergunningen? 

2. Neemt onze gemeente het voorzorgsbeginsel mee in haar eventuele overwegingen? 

3. Wil de gemeente Boxtel werken aan gezond landbouwbeleid? Kiest onze gemeente voor teelten 
die niet bovengemiddeld veel water en/of chemische gewasbestrijdingsmiddelen nodig hebben? 

4. Kiest onze gemeente voor teelten voor consumptie en niet voor de niet-biologische bollenteelt? 

 
Bij voorbaat dank voor uw beantwoording,   

PvdA-GroenLinks Boxtel Mirjam Bemelmans & Miek Nooijen 
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